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O bilansie minionego roku, trudnej zimie i rekor-
dowym budżecie na 2010 rok rozmawiamy z Tadeu-
szem Tomasikiem Burmistrzem Gminy i Miasta Przy-
sucha

Inwestycje za miliony

- Panie Burmistrzu, początek
roku to właściwy moment, by
podsumować rok ubiegły i wyzna-
czyć priorytety na rok bieżący.
Ale zanim poproszę pana o krótki
bilans minionych 12 miesięcy, po-
rozmawiajmy o zimie.

- To prawda, że tegoroczna zima
daje nam się wszystkim we znaki.
Ale radzimy sobie. Wszystkie drogi
na terenie gminy są odśnieżane na
bieżąco. Nie zdarzyło się, aby dzie-
ci i młodzież nie była dowieziona
do szkoły. Śniegu jest bardzo dużo
i o ile łatwiejsza jest sytuacja
z ośnieżaniem dróg w terenie, nie
ma tam chodników dla pieszych, to
w mieście jest to dość uciążliwe.
Priorytetem jest odśnieżanie w pier-
wszej kolejności ulic, by ruch koło-
wy odbywał się normalnie. Na pew-
no dużą niedogodność stanowią ha-
łdy zepchniętego śniegu, ale gene-
ralnie wszystkie ciągi komunikacyj-
ne są udrożnione. Prace z tym zwią-

zane wykonujemy własnymi siłami
i usługodawców z zewnątrz. Uru-
chomiliśmy samochód strażacki ze
Smogorzowa z przypiętym płu-
giem. Ponadto dodatkowo kupiliś-
my pług i piaskarkę dla Ochotniczej
Straży Pożarnej w Skrzyńsku. Ta
zima będzie nas kosztować na pew-
no więcej, aniżeli zakładaliśmy. Ale
najważniejsze jest w tej chwili
utrzymanie dróg, z których korzys-
tają mieszkańcy. Pieniędzy w bu-
dżecie na ten cel nie zabraknie.

Przy okazji zwracam się z ape-
lem do mieszkańców - właścicieli
nieruchomości oraz zarządców blo-
ków mieszkalnych, do wypełniania
swoich obowiązków polegających
na utrzymaniu i odśnieżaniu chod-
ników i ulic osiedlowych.

- Jeśli mowa o budżecie, to jest
on już na bieżący rok przyjęty
przez Radę Gminy i Miasta. Jak
się kształtują dochody i wydatki
zaplanowane na 2010 rok?

- Budżet na 2010 rok można na-
zwać rekordowym pod względem
wartości. Dochody zostały ustano-
wione na poziomie prawie 45,7 mi-
liona złotych, a wydatki określiliś-
my na kwotę ponad 51 milionów
złotych. Na te rekordowe wydatki
składają się w dużym stopniu środki
unijne pozyskane na budowę strefy
gospodarczej, w tym modernizację
targowiska miejskiego oraz na bu-
dowę ciągu komunikacyjnego osie-
dle Dembińskich - Skrzyńsko,
a także z funduszy PROW na budo-
wę świetlic wiejskich w Pomyko-
wie i Woli Więcierzowej.

Ponadto czekamy na rozstrzyg-
nięcie trzech konkursów, z których

mamy nadzieję uzyskać środki na
budowę hali sportowej przy Pub-
licznym Gimnazjum w Przysusze,
budowę kanalizacji sanitarnej w Ja-
nikowie oraz na inwestycję, która
jest w toku realizacji, a mianowicie
kanalizację w Skrzyńsku i Lipnie.
Są też liczne zadania, które planuje-
my wykonać ze środków własnych.

- Czas na bilans roku minione-
go. Co udało się zrobić, czego
niestety nie?

- Ubiegły rok zamknęliśmy po-
myślnym zrealizowaniem zdecydo-
wanej większości zaplanowanych
zadań. Było ich ponad 50. Zmoder-
nizowaliśmy w Przysusze ulice:
Hubala, Sikorskiego, Partyzantów,
Cichą, wykonaliśmy parking przy
ul. 11 Listopada. Wykonaliśmy dro-
gi w miejscowościach Smogorzów,
Zawada, Krajów, Wistka, Dębiny,
Beźnik i Skrzyńsko. Rozbudowaliś-
my strażnicę OSP w Smogorzowie,
świetlicę w Janikowie, wykonaliś-
my remont Domu Kultury z klima-
tyzacją sali widowiskowej, wybu-
dowaliśmy ponad 100 przydomo-
wych oczyszczalni ścieków, kanali-
zację Hamerni i ul. Warszawskiej
w Skrzyńsku, oddalimy nowe wie-
lofunkcyjne boisko przy PSP1
w Przysusze, zrealizowaliśmy czte-
ry zadania oświetlenia dróg w miej-
scowościach Pomyków, Lipno, Dę-

biny, przygotowaliśmy ponad 20
działek pod budownictwo jednoro-
dzinne na ten rok. Oddaliśmy do
użytku 7 mieszkań socjalnych,
przygotowaliśmy pod względem
dokumentacji takie inwestycje jak:
przebudowa Placu Kolberga, targo-
wiska miejskiego, budowa świetlicy
w Pomykowie i Woli Więcierzo-
wej, wodociąg w Kolonii Szczer-
backiej i Długiej Brzezinie. Udzie-
liliśmy pomocy finansowej ośrod-
kowi zdrowia w Glińcu, dofinan-
sowaliśmy dodatkowe patrole dla
policji.

Nie udało nam się jedynie sfinali-
zować budowy kompleksu boisk
"Orlik". Niestety, wykonawca oka-
zał się niesolidny. Umowa była
podpisana w lipcu, miał dość czasu
na wykonanie zadania. Konsekwen-
cje z tego tytułu poniesie. Nato-
miast jest realna szansa, że dotacja
przyznana nam na budowę "Orlika"
będzie przeniesiona na ten rok.

- Czego życzy pan sobie i miesz-
kańcom w rozpoczętym Nowym
Roku?

- Przede wszystkim zdrowia, by
był to Rok dla nas wszystkich po-
myślny, szczęśliwy i dostatni no
i oczywiście, aby zima skończyła
się szybko.

- Dziękuję za rozmowę.
Rozmawiała Hanna Jacobi

Tadeusz Tomasik Burmistrz Gminy
i Miasta Przysucha

Babciom i Dziadkom
w dniu ich święta

Piękny spektakl pokazujący śpie-
wacze, taneczne i aktorskie umieję-
tności dzieci, wystawiło z okazji
Dnia Babci i Dnia Dziadka, na sce-
nie Domu Kultury, Samorządowe
Przedszkole Nr 1 w Przysusze. Ak-
torami były nie tylko dzieci, bo-
wiem dzielnie im towarzyszyły wy-
chowawczynie i rodzice. Bajkowa
sceneria i niezwykłe stroje dopeł-
niały wrażenie, jakie na zaproszo-
nych babciach i dziadkach zrobił
występ maluchów. - I jak tu ich nie
kochać… - powiedziała jedna

z babć ocierając z policzka łzę
wzruszenia.

Występ dzieci przygotowały nau-
czycielki Magdalena Wełpa i Ewa
Górnik, a odbył się on w dwóch
częściach. Pierwsza skierowana by-
ła do dziadków. Brzmiały w niej
rytmy góralskie, był też tradycyjny
krakowiak. Druga część z kolei
miała charakter noworoczny. Mali
aktorzy przypomnieli historię Ada-
ma i Ewy, narodziny Chrystusa, po
czym kolędowali, prezentując Jase-
łka. Tego dnia dorośli przyjęli rolę

dzieci, grali wspaniale wnuków
i wspólnie z przedszkolakami - ko-
lędnikami uzbierali sporo darów
wrzucanych przez babcie i dziad-

ków do kolędnikowego koszyka.
Jak nam powiedziała Wiesława Ge-
mbczyńska dyrektor przedszkola,
dziadkowie byli bardzo hojni.

Przedszkolaki występem uświetniły Dzień Babci i Dziadka
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Bank Spółdzielczy w Przysusze
Mazowiecką Firmą Roku 2009

O zdobytych nagrodach i jubileuszu banku
rozmawiamy z prezesem Marianem Grzegorczykiem

- W konkursie Mazowiecka Firma

Roku 2009, który organizuje Mazo-

wieckie Zrzeszenie Handlu, Przemy-

słu i Usług pod patronatem Marszał-

ka Województwa Mazowieckiego,

Bank Spółdzielczy w Przysusze za-

jął I miejsce w kategorii "Usługi

Finansowe". To kolejne prestiżowe

wyróżnienie dla placówki kierowa-

nej przez pana. Policzył pan, ile

nagród bank zdobył do tej pory?

- Cieszymy się z tego wyróżnie-

nia, że działając w branży usług

finansowych jako BS w Przysusze

potrafimy uzyskiwać bardzo dobre

wyniki. Nagród nie liczę, jest ich

chyba kilkanaście i wszystkie z naj-

wyższej półki. Ja staram się dobrze

pracować. Otrzymywane nagrody to

zasługa nie tylko moja, ale pracy

całego zarządu, pracowników banku

i dobrej współpracy z jego organa-

mi. To nasz wspólny wysiłek. Wszy-

stkie nagrody są dla nas ważne, choć

są wśród nich takie, do których ży-

wię szczególny sentyment. Są to na

przykład: przyznanie w 2008 roku

przez dziennik "Rzeczpospolita" dy-

plomu za zajęcie I miejsca jako naj-

lepszy Bank Spółdzielczy w Polsce

oraz nagrody Krajowego Związku

Banków Spółdzielczych. Takie do-

cenienie zwiększa nie tylko zaufanie

naszych klientów, które jest dla nas

priorytetem, ale daje również satys-

fakcję z dobrze wykonanej pracy

i motywację do dalszego rzetelnego

wysiłku dla rozwoju banku.

- Wiele mówi się o skutkach kry-

zysu gospodarczego. Czy przysuski

Bank Spółdzielczy oparł się kryzy-

sowi?

- Tak, oceniam, że w ogóle jeśli

chodzi o bankowość w Polsce, to

kryzys jej nie dotknął w istotny spo-

sób. Ale obawiam się, że jeśli wróci-

łaby tzw. druga fala kryzysu, a z nią

spadek optymizmu przedsiębiorców,

to skutki mogą być dla bankowości

negatywne.

- Jakie kierunki rozwoju preferuje

BS w Przysusze? Do tej pory zor-

ganizował pan filie banku nie tylko

w miejscowościach na terenie po-

wiatu przysuskiego.

- Rozwój banku upatruję w szer-

szej przestrzeni. Będąc bankiem lo-

kalnym, działającym głównie w ob-

szarach wiejskich nie odżegnujemy

się od prowadzenia biznesu z przed-

siębiorcami miast na terenie całego

Mazowsza i nie tylko. Wchodzimy

z naszymi usługami w teren woje-

wództwa mazowieckiego, w jego

obszary podwarszawskie. Tam do-

strzegamy sprzyjającą koniunkturę

dla naszych usług. Staramy się być

bankiem innowacyjnym i oferować

szybki i bezpośredni dostęp do usług

i produktów. Bank Spółdzielczy

w Przysusze jest bankiem uniwersal-

nym, obsługującym przedsiębior-

ców, rolników, jednostki samorządu

terytorialnego oraz osoby fizyczne.

Świadczymy pełną gamę produktów

bankowych wykorzystując do tego

tradycyjny sposób działania, jak

i nowoczesny, oferując usługi inter-

netowe i walutowe.

- W bieżącym roku Bank Spół-

dzielczy w Przysusze obchodzi zna-

mienity jubileusz 100 lat działalno-

ści. W jaki sposób chcecie państwo

uczcić tę wyjątkową datę?

- Rok 1910 to odnotowana w księ-

gach Guberni Radomskiej data po-

wstania Przysuskiego Towarzystwa

Oszczędnościowo - Kredytowego.

To nasz protoplasta. To kawał histo-

rii, ale jednocześnie 100 lat do-

świadczeń, jak dobrze spełniać swo-

ją misję w służbie lokalnej społecz-

ności, a z drugiej strony, jak budo-

wać pozycję ekonomiczną banku,

aby mógł sprostać wyzwaniom

wszechobecnej konkurencji i jedno-

cześnie zbudować taki potencjał ka-

pitałowy, aby mógł obsługiwać jak

najlepiej wszystkich klientów. A ju-

bileusz rzeczywiście znamienity.

Chcemy go uczcić wydając z tej

okazji bogatą monografię banku

i odbyć szereg spotkań z naszymi

klientami, obecnymi i byłymi pra-

cownikami, w tym z tymi, którzy

budowali ten bank w różnych trud-

nych okresach jego historii. Ponadto

chcemy spotkać się z mieszkańcami,

przyłączając się do obchodów Dni

Przysuchy. Zamierzamy współfinan-

sować to przedsięwzięcie.

- Rozpoczął się nowy rok, bank

po raz kolejny zdobył ważną na-

grodę i obchodzi nie byle jakie uro-

dziny. Jest więc okazja do życzeń.

Spróbujmy trochę mniej oficjalnie.

Czego prywatnie życzy sobie Ma-

rian Grzegorczyk?

- Zdrowia sobie i wszystkim, bez

tego nic się nie uda, szczęścia, bo

bez niego też trudno coś osiągnąć,

życzliwości i miłości otaczających

nas ludzi.

- Zaskoczył mnie pan. Finansista

tej klasy co pan nie odnosi się w ży-

czeniach do pieniędzy?

- Z natury jestem romantykiem

i humanistą. Przyszło mi pracować

już 44 lata w bankowości i wiem, że

bez cech marzyciela nie udałoby mi

się osiągnąć zamierzonych celów.

A są one ambitne. Chcemy być

w dalszym ciągu jednym z najlep-

szych banków. Jak dotąd bank roz-

wija się stabilnie i tak będziemy

trzymać.

- Kolejne 100 lat?

- Tak. To są życzenia na kolejne

100 lat.

- Dziękuję za rozmowę.

Rozmawiała Hanna Jacobi

Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy zagrała w Przysusze
20 tysięcy 4 złote i 62 grosze

zebrano podczas Wielkiej Orkiestry

Świątecznej Pomocy, grającej

w Przysusze 10 stycznia. Na ulice

miasta wyszło 100 wolontariuszy.

W sali widowiskowej Domu Kul-

tury bawiono się przy dźwiękach

muzyki i licytowano orkiestrowe

gadżety.

W tym roku Wielka Orkiestra

Świątecznej Pomocy zagrała po raz

XVIII. Zbierano pieniądze dla dzie-

ci z chorobami onkologicznymi. Za

zebrane środki fundacja zamierza

kupić wysokospecjalistyczny sprzęt

dla klinik onkologicznych. Za pie-

niądze z zeszłorocznego Finału ku-

piono m.in. aparaty do wstępnej

diagnostyki onkologicznej.

Na terenie Przysuchy pieniądze

zbierało 100 wolontariuszy wypo-

sażonych w identyfikatory i puszki.

Wśród nich głównie młodzi

przysuszanie, ale nie zabra-

kło też przedstawicieli

Skrzyńska, Borkowic, Wie-

niawy i Rusinowa. W Do-

mu Kultury pracował sztab

Orkiestry. Pieniądze zbiera-

no od rana do późnych go-

dzin wieczornych.

O godzinie 16.00 rozpo-

czął się koncert w Domu

Kultury. Zaprezentowały

się: zespół Also - ran z Ra-

domia, kapela Haema z Warszawy

i muzycy z Przysuchy, którzy na tę

okoliczność stworzyli "Zespół". Po-

kaz tańca nowoczesnego zaprezen-

towały dziewczęta z sekcji tanecz-

nej z Wieniawy, a pokaz wschod-

nich sztuk walk sekcja Hwarang

z Przysuchy. Podczas koncertu licy-

towano obrazy, będące darem od

mieszkańców, koszulki z logo Or-

kiestry, kalendarze, klubowe szali-

ki, kubki, książki, drobne gadżety

i torty wykonane przez miejscową

cukiernię i samodzielnie przez wo-

lontariuszy.

- Dużym powodzeniem cieszyły

się koszulki z logo Orkiestry - po-

wiedział nam szef sztabu WOŚP

w Przysusze Adam Markie-

wicz. - Każda z nich wyli-

cytowana była za około 170

złotych. Orkiestrze Jurka

Owsiaka zagrała też Powia-

towa Młodzieżowa Orkiest-

ra Dęta.

O godzinie 20 zapalono

tradycyjne "światełko do

nieba". Urząd Miasta i Gmi-

ny ufundował pokaz sztucz-

nych ogni, natomiast spon-

sorzy - miejscowe firmy -

posiłek dla wolontariuszy.

Sztab WOŚP w Przysusze dzię-

kuje Burmistrzowi Gminy i Miasta

za sfinansowanie "Światełka do

Nieba", sponsorom za dary oraz

dyrektorowi i pracownikom Domu

Kultury za wszechstronną pomoc

w organizacji finału WOŚP.

(Patrz też str.6-7)
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Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej
w Przysusze przygotował się do zimy

Pomoc potrzebującym
Przed nadejściem zimy Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecz-
nej w Przysusze podjął szereg dzia-

łań osłonowych, adresowanych głó-
wnie do osób starszych, samotnych

i chorych. Ta grupa mieszkańców
wymaga szczególnego wsparcia.

- W naszych trudnych czasach
nie wszyscy radzą sobie równie do-

brze - mówi Joanna Tokarska dyre-
ktor MGOPS. - Wiele osób boryka
się z niedostatkiem, a nawet biedą.
Dlatego też celem pomocy społecz-
nej jest zaspokojenie niezbędnych

życiowych potrzeb tych ludzi,
zwłaszcza w okresie zimowym. Ro-

dzaj i forma tej pomocy powinny
być adekwatne do okoliczności uza-

sadniających jej udzielenie. W obe-
cnej chwili działania nasze mają na
celu zapobieganie przypadkom za-
marznięć oraz udzielanie wyczerpu-
jących informacji, umożliwiających
uzyskanie pomocy i wsparcia w for-

mie znalezienia schronienia, zabez-
pieczenia odzieży, opału i gorącego
posiłku. Jak wynika z rozpoznania,
osób bezdomnych na naszym tere-

nie nie ma. Występują tylko prob-
lemy z osobami nadużywającymi

alkohol, co stanowi problem zarów-
no dla nas, jak również innych jed-
nostek służb publicznych, policji,
pogotowia ratunkowego. Osoby,
które znajdowały się w trudnej sy-

tuacji mieszkaniowej otrzymały

mieszkania socjalne i przyznano im
zasiłki celowe na zakup opału na
zimę - dodaje Joanna Tokarska.

Osoby starsze, samotne oraz ro-
dziny znajdujące się w trudnej sytu-
acji materialnej otrzymują sukcesy-
wnie opał oraz pomoc w postaci
ciepłej odzieży i obuwia. Z pomocy

opałowej skorzystało 65 osób i ro-
dzin. Już od miesiąca września pra-

cownicy socjalni ośrodka przyznają

tę formę pomocy.

Osoby chore, niepełnosprawne,
niezaradne życiowo objęte są usłu-
gami opiekuńczymi świadczonymi
w miejscu ich zamieszkania; zwła-
szcza na terenach wiejskich tj.
w miejscowościach Ruski Bród,
Kolonia Sczerbacka, Pomyków i Ja-
ników. Usługi świadczą opiekunki
zatrudnione w ramach stażu bądź
prac interwencyjnych. Ponadto
w zasobach ośrodka znajduje się
odzież pochodząca ze zbiórki,
a także artykuły żywnościowe z ra-
domskiego Banku Żywności.

Dla 215 dzieci ośrodek przyznał

jedno gorące danie. W razie wy-
stąpienia sytuacji kryzysowej osoby
dorosłe, które własnym staraniem
nie są w stanie przygotować sobie
posiłku, będą mogły skorzystać
z zup w stołówkach szkolnych.
Z tej formy pomocy dotychczas
skorzystało 6 osób.

W ramach koordynacji działań

informacyjnych oraz sposobów roz-

wiązywania problemów związa-

nych z negatywnymi skutkami zimy

MGOPS współpracuje z sołtysami,

policją i organizacjami pozarządo-

wymi. Akcja informacyjna prowa-

dzona jest poprzez wywieszenie

wykazu schronisk i jadłodajni znaj-

dujących się na terenie Radomia.

- Do współpracy zapraszamy ró-

wnież środowisko lokalne, prosząc

o zainteresowanie się osobami po-

trzebującymi i zgłaszanie tych in-

formacji w siedzibie MGOPS - ape-

luje Joanna Tokarska.

LISTY CZYTELNIKÓW

Do redakcji Informatora Przysuchy wpłynął list od Czytel-

ników, który publikujemy w całości:

„Echo Dnia
a sprawy przysuskie”

W związku z krytycznymi ocenami

prasowymi ukazującymi się ostatnio

w dzienniku "Echo Dnia", a w szcze-

gólności dotyczącymi krytyki Burmist-
rza i samorządu przysuskiego za zły

stan handlu na targowisku miejskim,

łączone chyba nieprzypadkowo z kry-

tyką sześciu radnych powiatowych za

nadmierne czerpanie z kasy Powiatu
oraz dwóch przedstawicieli społeczno-

ści Borkowic za sprzeciw wobec two-

rzenia Ośrodka Socjoterapii, pozwala-

my sobie prosić redakcję IP o zamiesz-

czenie naszego listu i wyjaśnienie paru
kwestii w nim podnoszonych.

Otóż odnosimy nieodparte wrażenie,

że "Echo Dnia" bez publikacji stanowi-

ska poddanych krytyce osób w sposób

niezwykle stronniczy krytykuje wszyst-
kich, którzy ośmielają się mieć inne

zdanie niż władze Powiatu Przysuskie-

go.

Doszukując się przyczyn tego stanu

rzeczy uzyskaliśmy informację, że Sta-
rostwo Powiatowe w Przysusze wspól-

nie z Urzędami Gmin: Klwów, Potwo-

rów, Odrzywół, Gielniów, Wieniawa,

Rusinów zlecają dziennikowi "Echo

Dnia" publikację materiałów promują-
cych za odpłatnością, co by potwier-

dzało powiedzenie: "płacisz - masz".

Odnosząc się do stawianych zarzu-

tów pragniemy poinformować, że jako

mieszkańcy Przysuchy cieszymy się, że

targowisko tętni życiem, dostrzegając

wszystkie utrudnienia komunikacyjne

i stan techniczny, tyle tylko, że dzien-

nikarz krytykujący ten stan rzeczy nie
dopisał, że Burmistrz Przysuchy jako

jedyny z tego typu miasteczek powiato-

wych w regionie radomskim postano-

wił zmierzyć się z tym problemem

poprzez przygotowanie bardzo dobrego
wniosku i uzyskanie dla Przysuchy po-

nad 9 mln zł ze środków UE na moder-

nizację targowiska, które zakończy się

w roku 2010.

Dziennikarz Echa krytykuje sześciu
radnych za pobrane diety nie zadając

sobie trudu wyjaśnienia czytelnikom

dlaczego tak się stało. Czujemy się

w obowiązku poinformować, że radni

ci stawili się na sesji Rady Powiatu
poświęconej trwającemu dwa lata za-

kupowi mammografu dla SP ZZOZ

w Przysusze.

Trzeba dodać, co wymaga napięt-

nowania, że przez dwa lata władze
powiatu wspólnie z dyrekcją SP ZZOZ

mimo, że otrzymały pieniądze na ten

cel nie potrafią zakupić tak bardzo

potrzebnego dla naszych mieszkanek

urządzenia.
Niestety, na sesję nie przybyli radni

koalicji rządzącej powiatem, z wyjąt-

kiem przewodniczącego Pana M. Mod-

rzeckiego, mimo, że większość z nich

pobierając wysokie ryczałty nie ponios-

ła żadnych konsekwencji finansowych

z tego tytułu.

Dlatego też, by mieszkańcy mogli
poznać prawdziwe dane o wysokości

wynagrodzeń z tytułu wykonywanych

zadań radnego prosimy o opublikowa-

nie tych danych z ostatniego roku

w rozbiciu na radnych rządzących
i opozycyjnych.

Będą to informacje oparte na fak-

tach, a nie manipulacjach, mówiące

prawdę o tym kto w jakim stopniu

czerpie z kasy Powiatu Przysuskiego.
Kolejni krytykowani to dwóch rad-

nych z Gminy Borkowice za działania

przeciw powstaniu Ośrodka Socjotera-

pii.

Mimo, że to cała Rada Gminy pod-
jęła jednogłośnie stanowisko sprzeci-

wiające się lokalizacji Ośrodka, wska-

zanej uchwałą Rady Powiatu, a miesz-

kańcy wyrazili swój sprzeciw organizu-

jąc pierwszą w Przysusze manifestację

przeciw tej decyzji, dziennikarz wybie-

ra i niejako osacza dwie osoby wykazu-
jąc się brakiem elementarnego obiek-

tywizmu i wpisując się w wywieranie

presji na nich, obciążając ich za utratę

rzekomych 20 miejsc pracy w Borko-

wicach.
Pragniemy zauważyć, że nie jest tak

w życiu, że każdą nawet najgorszą

decyzję dla społeczności lokalnej moż-

na usprawiedliwić tworzonymi miejs-

cami pracy.

Listem naszym chcemy osiągnąć na-
stępujące cele:

1. Skłonić autora tekstu w "Echu

Dnia" redaktora Antoniego Sokołows-

kiego do refleksji nad swoim warsz-

tatem dziennikarskim, licząc na więk-
szy obiektywizm w opisywaniu życia

publicznego w Przysusze.

2. Prosić mieszkańców Przysuchy -

czytelników "Echa Dnia" do wyrobie-

nia sobie pewnego dystansu do treści
tam publikowanych w kontekście zbli-

żających się wyborów samorządowych.

Z wyrazami szacunku

grupa mieszkańców Powiatu Przysu-
skiego

Od redakcji: Rzeczywiście spraw-

dziliśmy, że powiat przysuski płaci "E-

chu Dnia" 976 zł miesięcznie za doda-

tek "Echo Ziemi Przysuskiej" (nie ma-

my danych o wysokości kosztów po-
szczególnych gmin). Wynagrodzenia

radnych samorządów lokalnych są in-

formacją jawną. Możemy zatem speł-

nić prośbę Czytelników i przedstawić

wysokość wynagrodzeń i diet, otrzyma-
nych przez radnych powiatu przysus-

kiego za rok 2009:
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Z kolędą w Nowy Rok
Koncert, który wzruszył

To był wyjątkowy koncert i odbył
się także w wyjątkowej scenerii. Po
mszy, w niedzielny wieczór 17 sty-
cznia, w kościele pw. Miłosierdzia
Bożego na osiedlu w Przysusze za-

brzmiały kolędy, te stare i mało zna-
ne oraz te najbardziej lubiane, wszy-
stkie jednakowo piękne i wzruszają-
ce. Noworoczny koncert kolęd za-
prezentowały dwa chóry: przysuski
Chór Nauczycielski CANTO i Chór

Miasta Szydłowca „GAUDIUM
CANTI”.

Kościół pw. Miłosierdzia Bożego
na osiedlu w Przysusze wypełniony
był tego dnia po brzegi. Nie prze-

szkodziły kaprysy zimy, przysusza-
nie w niedzielny wieczór tłumnie
przybyli na noworoczny koncert ko-
lęd. Przysuski Chór Nauczycielski
CANTO zaśpiewał siedem kolęd,
a wśród nich tę szczególną, kolędę

dla nieobecnych. Gdy zabrzmiały jej
słowa: „A nadzieja znów wstąpi
w nas. Nieobecnych pojawią się cie-
nie. Uwierzymy kolejny raz w jesz-
cze jedno Boże Narodzenie. I choć
przygasł świąteczny gwar, bo zabra-
kło znów czyjegoś głosu, przyjdź tu
do nas i z nami trwa,j wbrew tak
zwanej ironii losu”, nastrój świątecz-
ny pełen refleksji ogarnął wszyst-
kich. Niejedna osoba wtórowała soli-
stkom chóru, Ewie Retelewskiej
i Magdalenie Jasińskiej, nucąc „Ci-
chą Noc” czy „Gdy się Chrystus
rodzi”. Dyrygował Karol Sionek.

Chór Miasta Szydłowca „GAU-
DIUM CANTI”, pod dyrygenturą
Danuty Klepaczewskiej zaprezento-
wał suitę świętokrzyską Jana Joachi-

ma Czecha - mało znane, bardzo
stare kolędy, pięknie opracowane
muzycznie. Wystąpiło sześciu solis-
tów: Barbara Gadowska, Maria Jost-
Prześlakowska, Magdalena Sobieraj,
Barbara Wiernicka, Andrzej Czap-
nik, Roman Masiarz.

Wśród słuchaczy koncertu byli: And-
rzej Jarzyński burmistrz Szydłowca i Krys-
tyna Bednarczyk wiceprzewodnicząca Ra-
dy Gminy Szydłowiec, przysuscy radni
oraz sekretarz Gminy i Miasta Przysucha
Stanisław Wiaderek. Chórzystom za
wspaniałe wrażenia podziękował ks. dzie-
kan Stanisław Traczyński. Koncert za-
kończył się wspólnym zaśpiewaniem
kolędy „Wśród nocnej ciszy”. Przy
jego organizacji pracowali pracow-
nicy przysuskiego Domu Kultury.

Chór Nauczycielski CANTO

Chór Miasta Szydłowca GAUDIUM CANTI

Noworoczne
spotkanie

W świątecznym nastroju przywi-
tali Nowy Rok emerytowani pracow-
nicy przysuskiej oświaty, zrzeszeni
w sekcji emerytów oddziału powia-

towego Związku Nauczycielstwa
Polskiego. Był tradycyjny opłatek,
życzenia zdrowia i głęboka refleksja
nad codziennością.

Kilkadziesiąt osób, byłych nau-

czycieli i pracowników placówek
oświatowych z terenu Przysuchy
i okolic uczestniczyło w uroczystym
spotkaniu noworocznym, zorganizo-
wanym przez miejscowe struktury

ZNP. Przy świątecznie nakrytym sto-
le składano sobie życzenia na 2010

rok, wspomniano kolegów, którzy

odeszli na zawsze, rozmawiano o…

metamorfozie, jakiej z biegiem czasu
uległy znane i uznane ideały. W spo-
tkaniu uczestniczyła Krystyna Biela-
wska, przewodnicząca Rady Gminy
i Miasta Przysucha.

- Świat dziś jest trudny, uległy

metamorfozie ideały, którymi żyliś-
my i żyjemy. Zapomnijmy na chwilę
o troskach i kłopotach, spójrzmy
z nadzieją w Nowy Rok, życzmy
sobie i naszym bliskim, by był udany

i szczęśliwy - powiedziała do ze-
branych Maria Walaszczyk, prezes
sekcji emerytów.

- Takie spotkania są bardzo po-

trzebne. Na co dzień, w mniej licz-
nym gronie spotykamy się w PSP 1,
w Przysusze - powiedziała nam Jani-
na Szymańska wieloletnia nauczycie-
lka języka polskiego w Publicznej

Szkole Podstawowej Nr 1. - Wspania-
ła atmosfera, którą pamiętam, jest
w tej szkole do dziś. Swoją pracę
wykonywałam z pasją, bo kocham
młodzież i nasz ojczysty język. Za-

wsze uczulałam moich uczniów i dziś
to powtórzę: czytajcie jak najwięcej,
by pisać bez błędów ortograficznych,
mieć duży zasób słów, by dzięki temu
umieć pięknie mówić. Natomiast na

emeryturze człowiek wcale nie musi
czuć się osamotniony, tym bardziej,
że w Przysusze o emerytów się dba -
dodała Janina Szymańska.

Noworoczne spotkanie emerytowanych pracowników oświaty

Debiut na Boże
Narodzenie

W drugi dzień Świąt Bożego Na-
rodzenia, w kościele pw. Jana Nepo-
mucena w Przysusze, podczas mszy
dopołudniowej po raz pierwszy pub-

licznie zaprezentowała się Młodzie-
żowa Orkiestra Dęta z przysuskiego
Domu Kultury. Orkiestra wystąpiła

pod kierownictwem Marka Zdyba,
który wraz z Krzysztofem Sikorskim
i Markiem Kowalskim przygotował
dzieci do występu. Młodzi artyści

wykonali kolędy polskie w wersji
orkiestrowej.

Serdecznie gratulujemy tak udane-
go debiutu. Koncert był piękny i nie-
zapomniany.

Młodzieżowa Orkiestra Dęta
z Domu Kultury w Przysusze
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IMPREZY I ZAJĘCIA
W ramach ferii "ZIMA 2010" organizowane przez Dom Kultury w Przysu-

sze, Szkoły Podstawowe nr 1

i nr 2 w Przysusze, Szkołę Podstawową w Skrzyńsku oraz Gimnazjum
w Przysusze

Jeżeli pogoda pozwoli planujemy organizację kuligu z ogniskiem i piecze-
niem kiełbasek, termin do uzgodnienia.

Zapisy:

-na turnieje bilardowe, na zajęcia plastyczne i kulig, na wyjazdy na basen
u instruktorów w sekretariacie Domu Kultury

-na turnieje piłki siatkowej i halowej piłki nożnej w szkołach i sekretariacie
Domu Kultury

Dodatkowo zapraszamy do korzystania z sal komputerowych w poszczegó-

lnych szkołach.
ZAPRASZAMY!
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Uczniowskie jasełka

22 grudnia 2009 r. w Publicznej
Szkole Podstawowej nr 1, w Przysu-
sze odbyły się jasełka, które przygo-
towała klasa III a pod czułą opieką
pań Barbary Pałgan i Grażyny To-
masik. Jasełka wprowadziły w szko-
le świąteczny nastrój, przygotowały
uczniów i pracowników szkoły do
obchodów święta Bożego Narodze-
nia. Przybliżyły świąteczne tradycje,
uświadomiły jak ważna jest rodzina
w życiu każdego człowieka. Pod
koniec spotkania dyrektor szkoły

złożył wszystkim życzenia i przeka-
zał na ręce wychowawców klas
opłatek. Atmosfera świąteczna
udzieliła się wszystkim i w takich
nastrojach opuścili szkołę, żegnając
stary rok.

Jasełka stały się także okazją do
wręczenia nagród za konkurs zor-
ganizowany przez Samorząd
Uczniowski na "Najładniejszy stroik
świąteczny". Wszystkie prace oka-
zały się piękne, a wykonawcy otrzy-
mali świąteczne prezenty.

Uczniowie tradycyjnymi jasełkami pożegnali miniony rok

Daniel Wlazło podczas uroczystego
wręczenia stypendiów
(pierwszy z prawej).

Zdjęcie uzyskane dzięki uprzejmości
Liceum Ogólnokształcącego w Pionkach.

Uczestnicy III etapu konkursu polonistycznego

Poloniści
na czele

Uczniowie PSP nr 1 w Przysusze

jak co roku uczestniczyli z powodze-

niem w II etapie konkursów przed-
miotowych. Prawo udziału w kon-

kursie polonistycznym po eliminac-

jach szkolnych uzyskało aż siedmio-

ro uczniów. Najlepiej wypadli Sand-
ra Wochniak i Bartosz Ziemniak,

którzy awansowali do finału woje-

wódzkiego.

Trzeba zaznaczyć, że pozostali

uczestnicy z PSP nr 1 Weronika

Mandecka, Karolina Siwiec, Alek-

sandra Macikowska i Aleksander

Gajda również uzyskali dobre wyni-

ki i zaledwie jednego lub kilku pun-

któw zabrakło im do awansu.

Uczniów przygotowała nauczycielka

języka polskiego Małgorzata Man-

decka.

Niewiele zabrakło, bo zaledwie

3 punktów, Oli Boryckiej, by za-

kwalifikować się do III etapu kon-
kursu matematycznego. Wysoki po-

ziom startujących uczniów jest zna-

komitą wizytówką dla szkoły.

Primus inter pares
Stypendium Prezesa Rady Mini-

strów otrzymał Daniel Wlazło,
uczeń klasy IIe Zespółu Szkół nr
1 im. Jana Pawła II w Przysusze.
Stypendia za bardzo dobre wyniki
w nauce i udział w konkursach

przedmiotowych wręczył Mazowie-
cki Kurator Oświaty i Wychowania

Karol Semika podczas uroczystości
w Miejskim Ośrodku Kultury w Ra-
domiu.

Pod koniec minionego roku
w Miejskim Ośrodku Kultury

w Radomiu odbyło się uroczyste
wręczenie stypendiów Prezesa
Rady Ministrów. Uczniowie
otrzymali te wyjątkowe wyróż-
nienia z rąk Mazowieckiego Ku-

ratora Oświaty i Wychowania
Karola Semika. Stypendium
przyznawane jest na okres jed-

nego roku i otrzymuje je najlep-
szy uczeń danej szkoły. Wśród
wyróżnionych znajdują się laure-

aci olimpiad i konkursów przed-
miotowych, którzy dodatkowo

mogą się poszczycić bardzo wy-
soką średnią ocen.

Zespół Szkół nr 1 im. Jana
Pawła II reprezentował w tym
roku Daniel Wlazło, uczeń klasy

IIe. Uzyskał on w minionym roku
szkolnym średnią ocen wynoszą-

cą 5,5. Brał udział w konkursach
przedmiotowych, przede wszyst-
kim matematycznych (Międzyna-

rodowy Konkurs "Kangur Mate-

matyczny", Konkurs Matematyczny
"Oxford", Konkurs Matematyczny
Politechniki Radomskiej). Daniel in-
teresuje się matematyką i geografią,
ale lubi także sport - koszykówkę
i piłkę nożną. Przyznaje, że wiado-
mość o stypendium bardzo go za-
skoczyła i że jest ono dla niego
powodem do prawdziwej radości.
Cieszy się z wyróżnienia i zdaje
sobie sprawę z tego, że przynosi ono
prestiż. Gratulujemy mu i życzymy
podobnych sukcesów w przyszłości!

Laureatka
konkursu
przyrodniczego

Znakomicie w III etapie - woje-
wódzkim - konkursu przyrodnicze-
go organizowanego na zlecenie Mi-
nisterstwa Edukacji Narodowej,
spisała się Aleksandra Borycka,
uczennica Publicznej Szkoły Pod-
stawowej nr 1 w Przysusze. Zdoby-
ła 46 pkt (77%) osiągając tytuł fina-
listy. W konkursie uczestniczyli
najlepsi uczniowie województwa
mazowieckiego.

Uczennica "jedynki" uzyskała
trzeci wynik wśród uczniów rejonu
radomskiego. Sukces osiągnęła głó-
wnie dzięki mamie Joannie Boryc-
kiej, nauczycielce przyrody w PSP
nr 1, która znakomicie przygotowa-
ła ją do konkursu.

Wspólnie z rodzicami
Integru-

jąc środo-

wisko ro-

d z i n n e

i przed-

s z k o l n e
w Samo-

rządowym

Przedszko-

lu Nr1,

w Przysu-

sze pode-

jmowane są działania zmierzające

do zainteresowania rodziców pracą

przedszkola. Jednym z wielu takich

działań był konkurs plastyczny "Bo-

żonarodzeniowa Kartka Świątecz-

na", którego rozstrzygnięcie odbyło

się w grudniu ubiegłego roku. Kon-

kurs miał na celu nie tylko kształ-

cenie ekspresji twórczej i wyobraźni

plastycznej dziecka, ale przede

wszystkim wprowadzenie go w tra-

dycje i zwyczaje ludowe oraz integ-

rację środowiska rodzinnego i przed-

szkolnego.

Przedmiotem oceny była wspólna

praca rodzica i dziecka, wykonana

dowolną techniką plastyczną o tema-

tyce świątecznej. O wyniku konkur-

su decydowało najbardziej krytycz-

ne jury - dzieci i to one wybrały

zwycięzcę - Julcię wraz z rodzicami,

którzy jako nagrodę główną otrzy-
mali świąteczny stroik. Wszyscy

uczestnicy zostali nagrodzeni ksią-

żeczkami, dyplomami i słodyczami.

Ewa Górnik
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Sportowy awans na Gwiazdkę

Bardzo dobre wyniki w Finałach
Międzypowiatowych w Piłce Ręcz-
nej uzyskali uczniowie PSP nr
1 Przysucha. W turnieju rozegra-
nym 17 grudnia ubiegłego roku
w Radomiu chłopcy zajęli II miejs-
ce wygrywając 14:10 z PSP 4 Ra-
dom i 14: 12 z PSP Zwoleń.

W meczu o I miejsce ulegli PSP 17

Radom 15:20 remisując do przerwy
11:11. Zespół PSP nr 1 występował
w składzie (w nawiasie liczba strzelo-
nych bramek w turnieju):

Mateusz Włodarczyk, Szymon
Matynia ,Dominik Socha, Patryk
Kowalski, Bartłomiej Wejner, Mi-
chał Karbownik (8),Aleksander Le-
gucki, Daniel Konieczny (8),Maciej

Nowak (6), Aleksander Gajda (1),
Adam Książek, Dawid Bogdański
(2), Michał Zgoda (9), Karol Zaręb-
ski (10). Chłopcy PSP nr 1 uzyskali
kolejny awans do Finałów Mazowie-
ckich Igrzysk Młodzieży Szkolnej.

Uczniowie z „jedynki” już dwu-
krotnie byli mistrzami Mazowsza
w latach 2006 i 2008. Liczymy na
dobry występ młodych szczypior-
nistów na przełomie maja i czerwca
2010 roku, najprawdopodobniej
w Ciechanowie.

Bardzo blisko awansu były rów-
nież uczennice PSP nr 1. Na tur-

nieju rozgrywanym 11 grudnia
2009 r. w Radomiu zajęły III miejs-
ce. Dziewczęta wygrały z PSP Gło-
waczów 15:7 oraz przegrały z PSP
3 Radom 7:13 i PSP Bikówek 8:10.

Dziewczęta występowały w skła-
dzie: Natalia Orzechowska, Alek-
sandra Borycka, Daria Kowalik,
Sylwia Kowalska, Karolina Siwiec,
Aleksandra Kos, Izabela Lament,
Kinga Łomża, Lena Grodziecka,
Justyna Grabarczyk, Aisza Mam-
czura, Magdalena Swat, Natalia
Kowalska, Sylwia Wrzosek, Domi-
nika Zielonka.

Bramkarz i strzelcy bramek - srebrny medal w finale międzypowiatowym
minipiłki ręcznej chłopców

Zdobywczynie brązowego medalu w finale międzypowiatowym minipiłki ręcz-
nej dziewcząt

Przysuska Amatorska
Liga Piłki Siatkowej

Po rozegraniu sześciu kolejek
Przysuskiej Amatorskiej Ligi Piłki
na czele tabeli z jedną porażką jest
zespół Prymus Wolanów, który wy-
przedza drużynę Olimp Szydło-

wiec, trzecie miejsce zajmuje ze-
spół Ogólniak Lewiatan z Przysu-
chy. Poniżej wyniki z trzech ostat-
nich kolejek oraz tabela po sześciu
rozegranych kolejkach ligi.

Mistrzostwa powiatu
w koszykówce dziewcząt

6 stycznia odbyły się w Odrzy-
wole Mistrzostwa Powiatu w koszy-
kówce dziewcząt w kategorii szkół
gimnazjalnych. W rozgrywkach
wzięły udział trzy zespoły: PG
Klwów, PG Odrzywół i PG Przysu-
cha. Po bardzo zaciętych spotka-
niach pierwsze miejsce zajęły dzie-
wczęta z Przysuchy i wywalczyły
awans do rozgrywek na szczeblu
międzypowiatowym.

Wyniki spotkań:
Przysucha - Klwów 2 4:19
Odrzywół - Klwów 2 8:18
Przysucha - Odrzywół 2 4:17 (po

dogrywce)
Zespół PG w Przysusze wystąpił

w składzie: Świerczyńska Weroni-
ka, Rejmer Monika, Dyk Hanna,
Pakosz Weronika, Tomaszewska
Maria, Pietrasik Olga, Daciewicz
Patrycja, Jasińska Martyna, Kołsut
Klaudia, Kusiak Anna - opiekun
Marcin Fidos.

Dobra gra siatkarek
Siatkarki Publicznego Gimnaz-

jum w Przysusze brały udział
w międzypowiatowym turnieju pi-
łki siatkowej, który odbył się 9 sty-
cznia w Szydłowcu. Nasze zawod-
niczki zaprezentowały się bardzo
dobrze wygrywając wszystkie
swoje mecze, nie tracąc przy tym
ani jednego seta. W rozegranych
spotkaniach pokonały kolejno: PG
Nr 1 Szydłowiec, PG Wolanów,
PG Nr 1 Pionki oraz PG Nr 2 Szyd-
łowiec.

Końcowa kolejność:
Pkt sety

1. PG Przysucha 8 8:0
2. PG Wolanów 7 6:2
3. PG Nr 1 Pionki 6 4:5
4. PG Nr1 Szydłowiec 5 3:7
5. PG Nr 2 Szydłowiec 4 1:8
Drużyna Gimnazjum w Przysusze

występowała w następującym skła-
dzie: Hanna Dyk, Maria Tomaszew-
ska, Klaudia Ślęzak, Monika Rej-
mer, Weronika Świerczyńska, Mile-
na Pawlusiak, Weronika Pakosz,
Paulina Kępka, Klaudia Kołsut.
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VIII Przegląd artystyczny szkół ponadgimnazjalnych
15 stycznia 2010 roku w Domu

Kultury, w Przysusze odbył się ko-
lejny VIII Przegląd artystyczny
szkół ponadgimnazjalnych, w któ-
rym wzięli udział uczniowie z czte-

rech szkół powiatu przysuskiego.
Jako pierwsi zaprezentowali się na
scenie Domu Kultury uczniowie
Zespołu Szkół nr 1 im. Jana Pawła
II w Przysusze, którzy pod kierun-
kiem Marty Płuciennik i Justyny
Dąbrowskiej wystawili ostatni akt
z "Ślubów panieńskich" Aleksandra
Fredry. Wystąpili: Joanna Mordak,
Edyta Sobótka, Paweł Leśniewski,
Filip Szustka, Mateusz Czernik,
Karol Pałgan i Justyna Dąbrowska.

Prywatne Liceum Ogólnokształ-
cące im. Św. Królowej Jadwigi
w Mariówce wystawiło z kolei baj-
kę „O rybaku i złotej rybce”. Mło-
dzież do tego występu przygotowa-

ła Danuta Pomykała, a publiczności
zaprezentowali się następujący wy-
konawcy: Iza Gawlak, Anna Ziems-
ka, Karolina Wąsewicz i Żaneta
Kaczmarek.

Grupa teatralna przy Zespole
Szkół nr 2 im. Ludwika Skowyry
w Przysusze przedstawiła historie
wigilijną „Dobro zawsze zwycię-
ża”. Występ został przygotowany
pod kierunkiem Ewy Bochyńskiej,
Piotra Bąka. Myślą przewodnią spe-
ktaklu było, aby widzowie jeszcze
raz zamyślili się nad tajemnicą no-
cy betlejemskiej. Jako aktorzy wy-
stąpili: Karol Terlecki, Dominika
Polak, Anna Chrapek, Konrad Ko-

rycki, Agnieszka Swęda, Sylwia
Adamczyk, Karolina Korczyńska,
Kasjana Gad, Adrian Rozmarynow-
ski, Paulina Gmyrek oraz Małgo-
rzata Ogrodniczek. Natomiast ob-

sługę techniczną zapewnili Łukasz
Kowalski i Wojciech Kędzierski.

„Murzyńska pułapka” to z kolei
scenka przygotowana przez mło-
dzież z Zespołu Szkół Rolniczych
im. Stanisława Staszica w Borkowi-
cach. W pułapkę sprytnie zastawio-

ną przez grupę funkcjonariuszy pod
kierownictwem Samanty zostaje
złapany okrutny gangster Don Pab-

lo. Młodzież do występu przygoto-
wała Karolina Chmura, a wystąpili
Paweł Ruzik, Patryk Maroszek, Da-

wid Jarząbek, Karol Ślęzak, Łukasz
Witkowski, Natalia Gil i Paweł To-
mczyk.

Podczas przeglądu bawili się do-
brze zarówno aktorzy jak i licznie
przybyła publiczność. Na zakończe-
nie przeglądu Mirosław Pilipczuk

dyrektor Domu Kultury w Przysu-
sze podziękował wszystkim za
udział i wręczył pamiątkowe statue-

tki szkołom biorącym udział
w przeglądzie.

„Śluby panieńskie” w wykonaniu uczniów ZS nr 1 w Przysusze

„Bajka o rybaku i złotej rybce” wystawiona przez uczennice Prywatnego LO
w Mariówce

Historia wigilijna w wykonaniu uczniów Zespołu Szkół nr 2

„Murzyńska pułapka” w wykonaniu uczniów Zespołu Szkół Rolniczych w Bor-
kowicach

Publiczność bawiła się świetnie




